

Contents

Contents	6
Sommaire	7
Introduction - Sophie Collin Bouffier	9-17
AROUND THE HISTORIAN AND HIS HISTORICAL METHOD	19
Pascale Giovannelli-Jouanna, Mythic Sicily, historic Sicily: Sicily in Diodorus' Universal History	21-41
Renaud Robert, Diodorus and the mythico-historical patrimony of Sicily	43-68
DIODORUS AND THE HISTORY OF SICILY	69
Sophie Collin Bouffier, Diodorus of Sicily as witness of the Vth century B.C.: a golden Age for Sicily?	71-112
Nicola Cusumano, Managing hate, creating the enemy. Greeks and Carthaginians in Sicily between the Vth and IVth century B.C.	113-135
Aude Cohen-Skalli, The evidence of Diodorus of Sicily on two Elymian cities: Segesta and Eryx (VIth and Vth century B.C.)	137-153
Sandra Péré-Noguès, Diodorus of Sicily and the Sikels: history and/or memory of an «ethnos» and of its hero Douketios	155-170
Sylvie Pittia, Diodorus and the history of Republican Sicily	171-226

Sommaire

Contents	6
Sommaire	7
Introduction - Sophie Collin Bouffier	9-17
AUTOUR DE L'HISTORIEN ET DE SA MÉTHODE HISTORIQUE	19
Pascale Giovannelli-Jouanna, Sicile mythique, Sicile historique : la place de la Sicile dans l'histoire universelle de Diodore	21-41
Renaud Robert, Diodore et le patrimoine mythico-historique de la Sicile	43-68
DIODORE ET L'HISTOIRE DE LA SICILE	69
Sophie Collin Bouffier, Diodore de Sicile témoin du V^e siècle av. J.-C. : un âge d'or pour la Sicile ?	71-112
Nicola Cusumano, V Gérer la haine, fabriquer l'ennemi. Grecs et Carthaginois en Sicile entre les V ^e et IV ^e siècles av. J.-C.	113-135
Aude Cohen-Skalli, Le témoignage de Diodore de Sicile sur deux cités élymes : Ségeste et Éryx (VI ^e et V ^e siècles av. J.-C.)	137-153
Sandra Péré-Noguès, Diodore de Sicile et les Sikèles : Histoire et/ou mémoire d'un « ethnos » et de son héros Doukétios	155-170
Sylvie Pittia, Diodore et l'histoire de la Sicile républicaine	171-226